
Strona 1 z 6 

 

PROTOKÓŁ  Nr XXII/2016 

XXII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 listopada 2016 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
00

 – zakończono o godzinie 15 
45

.
    

 

XXII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXII sesji.  

 

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych. Nieobecny: 

- radny Aleksander Grochowski. 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Sławomir Słupczyński  - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska               - Zastępca Wójt Gminy Ryjewo 

3. Pani Małgorzata Zdunek              - Skarbnik Gminy 

4. Pani Dorota Czerkies                   - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 

6. Pan Adam Mączyński  - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

7. Pan Roman Zbróg  - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 

8. Pani Krystyna Łapacz  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pan Andrzej Zwolak  - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali porządek 

obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych  z  pytaniem czy mają 

uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec czego przystąpiono do 

głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, wstrzymał się -0) przyjęto porządek 

obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXI sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Ryjewo 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie Gminy Ryjewo na rok 2017. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za wodę oraz taryfy za odprowadzanie 

ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy Ryjewo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji oraz załączników do 

deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości 

gruntowej - Parku podworskiego   położonego  w miejscowości Watkowice Małe. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości 

gruntowej działki nr 105/1 o pow. 0,0026 ha oraz działki nr 106/1 o pow. 0,0013 ha  

położonych  w miejscowości Ryjewo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 

grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały XIII/83/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 

grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na 

lata 2016 – 2024. 

13. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

14. Interpelacje i zapytania radnych.  

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

16. Wolne wnioski i informacje.  

17. Zakończenie obrad.  

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXI sesji Rady Gminy Ryjewo.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXI sesji  

z dnia 26 października 2016 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 

protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo przyjęła 

jednogłośnie protokół  z  XXI sesji Rady Gminy z dnia 26 października 2016 roku. 

 

Pan Kazimierz Zima: Dzisiaj jest szczególny dzień, gdyż na zasłużoną emeryturę odchodzi Pani 

Małgorzata Kubic, od której, mogę osobiście powiedzieć po 18 latach współpracy, wiele się 

nauczyłem i uzyskałem wiele cennych wskazówek i wiem, że nie mówię tego tylko w swoim 

imieniu. Pozostanie Pani w naszej pamięci jako osoba z ogromną pasją i doświadczeniem z którego 

mam nadzieje nadal będziemy mogli korzystać. Chciałbym w imieniu Rady jak i Sołtysów 

przekazać na Pani ręce skromne podziękowanie za długoletnią i rzetelną pracę. 

 

Pani Małgorzata Kubic: Dziękuję bardzo. Przez te wszystkie lata bardzo lubiłam swoja pracę  

 i zawsze zależało mi na tym, aby pokazać Gminę Ryjewo i jej władze w jak najlepszym świetle. 

Chciałabym podziękować w tym miejscu kierownikom jednostek organizacyjnych z którymi przez 

lata współpracowałam, Panu Wójtowi oraz wszystkim pracownikom urzędu. Dziękuję również 

Państwu radnym i sołtysom za te wspólne lata pracy. Dziękuję.   

 

Ad.4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Ryjewo 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie Gminy Ryjewo na rok 2017. 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXII/148/16 w sprawie przyjęcia 

Rocznego Programu Współpracy Gminy Ryjewo z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Ryjewo na rok 2017. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za wodę oraz taryfy za 

odprowadzanie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy Ryjewo. 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXII/149/16 w sprawie zatwierdzenia 

taryfy za wodę oraz taryfy za odprowadzanie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących 

własność Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji oraz załączników 

do deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny. 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXII/150/16 w sprawie określenia 

wzoru deklaracji i informacji oraz załączników do deklaracji i informacji na podatek od 

nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXII/151/16 w sprawie wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14, przeciw –0, wstrzymało się 

– 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXII/152/16 w sprawie zwolnień z podatku od 

nieruchomości. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości 

gruntowej - Parku podworskiego   położonego  w miejscowości Watkowice Małe. 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Wójt Gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14, przeciw –0, wstrzymało się 

– 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXII/153/16 w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę 

Ryjewo nieruchomości gruntowej - Parku podworskiego   położonego  w miejscowości Watkowice 

Małe. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości 

gruntowej działki nr 105/1 o pow. 0,0026 ha oraz działki nr 106/1 o pow. 0,0013 ha  

położonych  w miejscowości Ryjewo. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14, przeciw –0, wstrzymało się 

– 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXII/154/16 w sprawie odpłatnego nabycia przez Gminę 

Ryjewo nieruchomości gruntowej działki nr 105/1 o pow. 0,0026 ha oraz działki nr 106/1 o pow. 

0,0013 ha  położonych  w miejscowości Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo  

z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016. 

 

Projekt uchwały odczytał Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14, przeciw –0, wstrzymało się 

– 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXII/155/16 w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/15 Rady 

Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały XIII/83/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 

grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na 

lata 2016 – 2024. 

 

Projekt uchwały odczytał Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14, przeciw –0, wstrzymało się 

– 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXII/156/16 w sprawie zmiany Uchwały XIII/83/15 Rady 

Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Ryjewo na lata 2016 – 2024. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad.13. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

 

 27.10. odbyłem spotkanie z przedstawicielami firmy F-5, z którą realizować będziemy projekt 

oświatowy w szkołach na terenie gminy, 

 28.10. spotkałem się z Panem Tadeuszem Chmiel w sprawie zakupu fragmentu działki nr 105/1 

oraz 106/1 do zasobów Gminny Ryjewo, 

 29.10. uczestniczyłem wspólnie z sołtysami i mieszkańcami Barcic w sadzeniu sadu. Tego dnia 

odbyło się też posiedzenie Zarządu Gminnego ZOSP w Ryjewie na którym podejmowany był 

temat obchodów 100 lecia istnienia jednostki OSP Ryjewo. W spotkaniu udział wzięła nowo 

wybrany Komendant Powiatowy ZOSP w Kwidzynie Pan Ryszard Skoczek i przedstawiciele 

lokalnych przedsiębiorców.  W tym dniu uczestniczyłem również w podsumowaniu sezonu 

lotów zorganizowanym przez Związek Hodowców Gołębi Pocztowy z Ryjewa, 

 31.10. uczestniczyłem  w spotkaniu z kierownikiem biura PLGD na temat planowanych naborów 

w roku 2017, 

 5.11. KGW Ryjewianki zorganizowało wieczór z twórczością Henryka Sienkiewicza.  

W programie było czytanie fragmentu powieści „Quo Vadis” przez zaproszonych gości, 

 7.11. odbyło się otwarcie ofert przetargu na wywóz odpadów komunalnych  

z terenu Gminy Ryjewo. Najkorzystniejszą ofertę złożyło przedsiębiorstwo PUS Kwidzyn, która 

obecnie świadczy tę usługę dla gminy, 

 8.11. w Urzędzie Gminy Kwidzyn odbyło się pierwsze spotkanie w sprawie projektu z osi 

10.3.1. – odnawialne źródła energii i projekt dla straży pożarnych, 

 10.11. w GOK w Ryjewie odbyły się uroczystości w związku z rocznicą odzyskania 

niepodległości, 

 15.11. w Zespole Szkół w Ryjewie odbył się finał II edycji szkolnego konkursu 1 z 10, 

 16.11. w Urzędzie Marszałkowskim w Gdańsku odbyło się podpisanie umowy w sprawie 

realizacji projektu oświatowego pt. „Pasjonaci nauki - program wsparcia dla szkół  

z Gminy Ryjewo”, 

 17.11. w GOK w Ryjewie odbyło się spotkanie informacyjne da mieszkańców naszej gminy 

dotyczące możliwości uczestnictwa w projekcie polegającym na instalacji urządzeń 

wykorzystujących odnawialne źródła energii, 

 18.11. uczestniczyłem w szkoleniu dotyczącym transportu publicznego na terenie gminy  

w związku z kolejnym przesunięciem wejścia w życie ustawy o transporcie publicznym, 

 21.11. odbyłem spotkanie z przedstawicielami  firmy Ekowater – projektantem modernizacji 

oczyszczalni ścieków w M. Pastwiskach. 

Tego dnia dokonano również odbioru ul. Różanej. Odbyło się również kolejne spotkanie wójtów 

z powiatu kwidzyńskiego w sprawie realizacji wspólnego projektu w ramach osi 10.3.1, 

 22.11. wspólnie z policjantami Posterunku Policji w Ryjewie i Komendy Powiatowej Policji  

w Kwidzynie przekazaliśmy przedszkolakom z przedszkola „Pod Dębusiem” kamizelki 

odblaskowe, 

 23.11. w hali Zespołu Szkół w Ryjewie, Stowarzyszenie Pomocy Społecznej  

i DPS „Słoneczne Wzgórze” w Ryjewie zorganizowali turniej tenisa stołowego osób 

niepełnosprawnych w ramach Pomorskiej Ligi Tenisa Stołowego Osób Niepełnosprawnych. 

Tego dnia uczestniczyłem w konferencji zorganizowanej przez Związek Gmin Pomorskich  

i Regionalną Dyrekcję Lasów Państwowych w Gdańsku pn. „Samorządy i Lasy Państwowe  

w rozwoju woj. pomorskiego”, 
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 Odbyło się wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy Ryjewo, które zapoznały się  

z uchwałami przedstawianymi na dzisiejszej sesji, 

 25.11. na zaproszenie Dyrektora Zakładu Karnego w Kwidzynie uczestniczyłem  

w konferencji dotyczącej Rządowego Programu „Praca Więźniów”, 

 28.11. w GOK w Ryjewie odbyło się spotkanie z kołami gospodyń wiejskich  

i Stowarzyszeniem Miłośników Ziemi Straszewskiej w sprawie organizacji Wigilii dla 

mieszkańców Gminy, 

 29.11. w Gminnej Bibliotece Publicznej w Ryjewie odbyło się spotkanie autorskie  

z Andrzejem Stasiukiem, 

 30.11. w siedzibie PRAZE w Kwidzynie odbyło się spotkanie  w sprawie wyłonienia techników, 

którzy będą odwiedzali mieszkańców chcących wziąć udział w projekcie polegającym na 

instalacji urządzeń wykorzystujących odnawialne źródła; 

 

Ad.14. Interpelacje i zapytania radnych. /Ad.15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Radny Marek Górecki: Chciałbym  zgłosić awarię czterech lamp na ul. Przejazdowej. 

 

Radna Barbara Wolak:  Przy zakręcie z ul. Grunwaldzkiej na ul. Zielna są duże kałuże. Czy ten 

przepust będzie w tym roku zrobiony? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Tak jak już rozmawialiśmy na posiedzeniach komisji, jeszcze w tym 

roku ma t zostać zrobione. Niestety z uwagi na ostatnie dni z opadami śniegu nie było to możliwe.  

 

Ad.16. Wolne wnioski i informacje.  

 

Prezes OSP chciałby zaprosić radnych oraz sołtysów na spotkanie wigilijne OSP, które odbędzie się 

10.12. o godz. 18.00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie.  

 

Ad.17. Zakończenie obrad.  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXII sesji Rady 

Gminy Ryjewo. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 
 

 


